
 

 

 

 

 

ΕΡΩΤΗΣΗ 
 

         Θεσσαλονίκη, 10/3/2025 
 
Του:  Χήτα Κωνσταντίνου, Βουλευτή Β΄ Θεσσαλονίκης 
 
ΠΡΟΣ:  Τον κ. Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίμων 
 
ΘΕΜΑ: «Αιτήματα του Αγροτικού Συλλόγου Βερμίου» 
 
Κύριε Υπουργέ, 
 
Σύμφωνα με το Υπόμνημα του Αγροτικού Συλλόγου Βερμίου, το οποίο μας 
διαβιβάστηκε από τον Δήμαρχο Εορδαίας, με αιτήματα των αγροτών, τα οποία 
συνυπογράφουν επίσης και ο Αγροτικός Συνεταιρισμός Φρούτα Μανιακίου Βεγορίτιδας, 
ο Αγροτικός Συνεταιρισμός 551, καθώς και ο Αγροτικός Συνεταιρισμός Πύργων, ενώ με 
αυτά δηλώνει πως συντάσσεται και ο Δήμος Εορδαίας, οι αγρότες της περιοχής (μιας 
περιοχής που βιώνει τις τραγικές καταστροφικές συνέπειες της απολιγνιτοποίησης με τη 
συνεπακόλουθη οικονομική δυσπραγία, την υποβάθμιση του κοινωνικοοικονομικού 
επιπέδου, την πληθυσμιακή αιμορραγία και την ερημοποίηση της πόλης και των 
χωριών της), αντιμετωπίζουν σοβαρά προβλήματα και βρίσκονται πλέον σε οικονομική 
δυσχέρεια, ιδίως μετά από μια δύσκολη χρονιά με αυξημένο κόστος παραγωγής, 
μειωμένες τιμές και φυσικές καταστροφές, και αιτούνται τη στήριξη της Πολιτείας. 
Στο Υπόμνημα του Αγροτικού Συλλόγου Βερμίου, αναδεικνύονται κρίσιμα ζητήματα που 
απασχολούν τους αγρότες της ως άνω περιοχής. Συγκεκριμένα, οι αγρότες αιτούνται:1) 
δέσμευση καταβολής αποζημιώσεων για κεράσια, μήλα και ροδάκινα που επλήγησαν 
από την κλιματική αλλαγή το 2024 στις περιοχές Κοζάνης και Φλώρινας και είναι εκτός 
Κανονισμού ΕΛΓΑ, 2) πληρωμή εκκρεμοτήτων προανθικού σταδίου για το 2021, 3) 
επαναφορά συνδεδεμένης σε όλους τους μηλοπαραγωγούς αλλά και σε όλους τους 
καλλιεργητές καλαμποκιού, 4) μείωση του κόστους παραγωγής (μέσω μείωσης του 
ΦΠΑ σε αγροτικά εφόδια, καύσιμα και ζωοτροφές, κρατικής επιδότησης για την αγορά 
λιπασμάτων και σπόρων, πρόσβαση σε χαμηλότοκα δάνεια για επενδύσεις σε 
αγροτικές μονάδες), 5) επικαιροποίηση και προσαρμογή του Κανονισμού του ΕΛΓΑ στις 
νέες καιρικές συνθήκες, ώστε να ασφαλίζει και να καλύπτει περισσότερες φυσικές 
καταστροφές, καθώς και να εξασφαλίζει δίκαιες αποζημιώσεις, σύμφωνα με τα νέα 
δεδομένα της κλιματικής αλλαγής, 6) εντατικοποίηση ελέγχων στα σύνορα, με τακτικό 
έλεγχο κατά των ελληνοποιήσεων αγροτικών προϊόντων, με στόχο την προστασία των 
Ελλήνων παραγωγών από αθέμιτο ανταγωνισμό και την Προστασία της Ελληνικής 
Παραγωγής. 
Η στήριξη του Έλληνα αγρότη κρίνεται ιδιαίτερα σημαντική, καθότι η μείωση της 
διατροφικής αυτάρκειας της χώρας μας είναι άκρως απογοητευτική και επικίνδυνη, με 
ό,τι αυτό συνεπάγεται για την ασφάλεια της υγείας (κατανάλωση τροφίμων μη 
παραγόμενων στην Ελλάδα αλλά με υψηλά «διατροφικά μίλια» και αυξημένα 
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απαγορευμένα φυτοφάρμακα) αλλά και για τη ζωή των πολιτών σε περίπτωση κρίσης ή 
παύσης εξαγωγών των χωρών προέλευσης για οιονδήποτε λόγο. Η στήριξη του 
Πρωτογενούς Τομέα θα οδηγήσει σε μείωση της εξάρτησης της αγοράς της χώρας από 
τις εισαγωγές τροφίμων και στην κατανάλωση ει δυνατόν τροφίμων “μηδενικών 
χιλιομέτρων”, σε αντίθεση με τα εισαγόμενα τρόφιμα τα οποία φθάνουν στη χώρα από 
εκατοντάδες χιλιόμετρα μακριά, ενώ θα πέσουν οι τιμές για τον καταναλωτή, θα αυξηθεί 
η κατανάλωση τοπικά παραγόμενων και εποχικών προϊόντων και επιπλέον θα 
λειτουργήσει ως μέτρο μείωσης και του οικολογικού αποτυπώματος και των 
περιβαλλοντικών επιπτώσεων λόγω της μεταφοράς των εισαγόμενων τροφίμων από 
μεγάλες αποστάσεις. 
 
Με δεδομένα όλα τα παραπάνω, 
 
Ερωτάται ο κ. Υπουργός: 
 
Προτίθεστε να προβείτε σε ενέργειες, ώστε να υπάρξει δέσμη λήψης ουσιαστικών 
μέτρων ικανοποίησης των παραπάνω αιτημάτων των αγροτών του Βερμίου προς 
όφελος της ευρύτερης τοπικής αγροτικής κοινωνίας, ως απαραίτητη στήριξη για τη 
συνέχιση της παραγωγικής τους δραστηριότητας με μεγαλύτερη ασφάλεια και 
προοπτική αλλά και προς όφελος του Πρωτογενή Τομέα της χώρας μας και τη 
βιωσιμότητα αυτού; Αν ναι, σε ποια μέτρα θα προβείτε και ποιο είναι το αντίστοιχο 
χρονοδιάγραμμα κάθε μέτρου, το οποίο θα παρθεί προς αντιμετώπιση όλων των 
προαναφερθέντων προβλημάτων; 
 
Ο ερωτών Βουλευτής 
 
 
ΧΗΤΑΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ 




